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R O M Â N I A 
JUDEŢUL CARAŞ-SEVERIN 
  CONSILIUL JUDEŢEAN 
 
 
 

PROCES–VERBAL 
încheiat astăzi 23.12.2008, ora 11,00  în cadrul şedinţei  ordinare a  

CONSILIULUI JUDEŢEAN CARAŞ-SEVERIN 
 
 
          Lucrările şedinţei sunt deschise de către domnul preşedinte Sorin Frunzăverde:   
 
 Doamnă consilier, domnilor consilieri,   
 Şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 30 de consilieri judeţeni.    
 Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr.850/17.12.2008, comunicată domnilor 
consilieri în scris prin adresa nr.IV/14697/18.12.2008, potrivit art.94 alin.1 din Legea 
nr.215/2001 a administraţiei publice locale, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare, invitaţilor prin adresa nr.I/14694/18.12.2008 şi s-a adus la cunoştinţa 
locuitorilor prin publicare în Ziarul „Jurnalul de Caraş-Severin” din data de 18.12.2008 
şi Ziarul „24 de Ore” din data de 18.12.2008. 
 Participă de drept domnul Ion Imbrescu secretarul judeţului. 

Participă ca invitaţi: domnul senator Secăşan Iosif, domnul prefect Paulescu 
Anton, reprezentanţi ai Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Caraş-Severin, 
reprezentanţi ai Direcţiei Generale a Finanţelor Publice Caraş-Severin, directorii 
instituţiilor deconcentrate, un grup de masteranzi ai Universităţii „Eftimie Murgu” 
Reşiţa în domeniul administraţiei publice, reprezentanţi ai mediului de afaceri, precum şi 
reprezentanţi ai aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Caraş-Severin. 
 Din partea mass-mediei participă reprezentanţi ai Ziarului “Jurnalul de Caraş-
Severin”, „24 de Ore”, „BANAT TV”, „Radio Reşiţa”, „ROMPRES”, 
„Ghimpele”,„Radio România Actualităţi” şi „Prisma”. 
 
 Ordinea de zi a fost anunţată şi publicată în presă. 

Ordinea de zi este următoarea: 
1.Proiect de hotărâre privind încetarea mandatului de consilier judeţean al 

domnului Secăşan Iosif. 
2.Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier judeţean al 

domnului Iancov Gheorghe.  
3.Proiect de hotărâre de modificare a Hotărârii Consiliului Judeţean Caraş-Severin 

nr.72/22.06.2008 privind constituirea Consiliului Judeţean Caraş-Severin. 
4.Proiect de hotărâre de modificare a Hotărârii Consiliului Judeţean 

nr.75/22.06.2008 privind constituirea comisiilor de specialitate ale Consiliului Judeţean 
Caraş-Severin. 
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5.Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului 
Caraş-Severin” domnului prof.univ.dr. Mircea Martin. 

6.Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului 
Caraş-Severin” domnului prof.univ.dr. Zaberca Vasile Mircea. 

7.Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului 
Caraş-Severin” domnului dr. Costin Eugen Feneşan. 

8.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Consiliului Judeţean 
Caraş-Severin, pe anul 2008. 

9.Proiect de hotărâre de modificarea anexelor la Hotărârea Consiliului Judeţean 
nr. 21/12.02.2008 privind adoptarea bugetelor de venituri şi cheltuieli, pe anul 2008, a 
instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean sau finanţate de 
către acesta, cu modificările şi completările ulterioare.  

10.Proiect de hotărâre privind aprobarea efectuării în anul 2009, a concediului de 
odihnă neefectuat în anul 2008, de către vicepreşedinţii Consiliului Judeţean Caraş-
Severin, domnul Ghiorghioni Ionesie şi domnul Georgevici Iulian. 

11.Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcţii publice din cadrul 
aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Caraş-Severin. 

12.Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcţii la Muzeul Judeţean 
de Etnografie şi al Regulamentului de Graniţă Caransebeş, aprobat prin Hotărârea 
Consiliului Judeţean Caraş-Severin nr.179/29.12.2005, cu modificările şi completările 
ulterioare. 

13.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Caraş-
Severin nr.33/11.03.2008 cu privire la organizarea Comisiei de selecţie şi a celei de 
soluţionare a contestaţiilor, precum şi conţinutul anunţului public pentru prima sesiune 
de selecţie a ofertelor culturale. 

14.Proiect de hotărâre privind participarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin la 
co-finanţarea şi implementarea proiectului „Concept de Dezvoltare Spaţială a Cooperării 
Inter-regionale în Spaţiul Dunărean” (Acronim Donau Regionen+), realizat cu 
contribuţia financiară nerambursabilă din partea Uniunii Europene. 

15.Proiect de hotărâre privind participarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin la 
co-finanţarea proiectului „Învaţă pentru cariera ta” din cadrul Programului Operaţional 
Sectorial Dezvoltarea Resurselor Umane 2007-2013” Corelarea învăţării pe tot parcursul 
vieţii, cu piaţa muncii”, Axa prioritară 2, realizat cu contribuţia financiară 
nerambursabilă din partea Uniunii Europene. 

16.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului manifestărilor culturale şi 
activităţilor metodice ale Bibliotecii Judeţene „Paul Iorgovici” din Reşiţa pe anul 2009. 

17.Proiect de hotărâre privind exprimarea avizului consultativ referitor la normele 
anuale de venit pe categorii de meserii pentru anul 2009, stabilite de Direcţia Generală a 
Finanţelor Publice Caraş-Severin. 

18.Proiect de hotărâre pentru stabilirea preţurilor medii la produsele agricole din 
judeţul Caraş-Severin, pe anul 2009. 

19.Proiect de hotărâre privind suma stabilită de Consiliul Judeţean Caraş-Severin 
ca parte componentă a remuneraţiei lunare acordată prin contractul de mandat 
directorului general interimar al SC "Drumuri şi Poduri" SA Caraş-Severin. 
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20.Proiect de hotărâre privind suma stabilită de Consiliul Judeţean Caraş-Severin 
ca parte componentă a remuneraţiei acordată prin contractul de mandat directorului 
general al SC Fabrica de Produse Lactate Oraviţa SA. 

21.Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei pentru concesionarea 
Hangarelor 3, 4, Remizei P.S.I şi a terenului aferent, aflate în domeniul public al 
judeţului Caraş-Severin şi administrarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin, parte din 
imobilul situat în Caransebeş, Str. Aeroport nr.1, fosta Cazarmă 1003 Caransebeş (Baza 
Aeriană de Elicoptere), prin licitaţie publică. 

22.Raport privind starea Universităţii „Eftimie Murgu” în anul universitar 2007-
2008. 

23.Informare privind activitatea desfăşurată de Autoritatea Teritorială de Ordine 
Publică Caraş-Severin, în perioada iulie-decembrie 2008. 

24.Prezentarea Planului Strategic al Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică 
Caraş-Severin, pe anul 2009. 

25.Analiza activităţii de protecţie civilă pe anul 2008. 
26.Analiza modului în care sunt îndeplinite sarcinile ce revin administraţiei 

publice judeţene pe linia pregătirii economiei naţionale şi teritoriul pentru apărare şi 
stabilirea măsurilor ce se impun. 

27.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a judeţului Caraş-Severin la 
reuniunea grupului de lucru pe turism din cadrul Euroregiunii DKMT, ce a avut loc la 
Szeged, Ungaria în data de 24 noiembrie 2008. 

28.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-
Severin la a 23-a ediţia a expoziţiei internaţionale Pollutec, ce a avut loc la Lyon, Franţa, 
în perioada 2-5 decembrie 2008. 

29. Întrebări. Interpelări.  
 
(Înainte de începerea lucrărilor şedinţei, are loc un moment de colinde). 
 
Doamna invitat Ponoran Adriana Teodora: Acesta este Corul de copii 

„Menestrelul” al Palatului Copiilor şi Elevilor din Reşiţa. Am venit să vă urăm şi noi cu 
glasurile noastre, un an bun, prosper, multă sănătate, multe bucurii şi multe mulţumiri, 
pentru proiectul pe care Consiliul Judeţean l-a finanţat în realizarea unui CD şi DVD, 
împreună cu Fundaţia „Salvaţi Copii”. Sperăm că au ajuns şi la dumneavoastră aceste 
materiale media şi vrem să încheiem programul nostru cu o urare de „La mulţi ani”. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Numai o clipă. Vreau să vă mulţumesc şi 
eu pentru acest spectacol deosebit pe care l-aţi oferit Consiliului Judeţean astăzi. Sigur, 
în primul rând doamnei profesor Ponoran, dar şi minunaţilor copii, pe care cred că 
doamna Ponoran îi iubeşte ca pe proprii copii, nu? Ştiu de ce spun asta! Şi la Oţelu-
Roşu, ţin minte că atunci când doamna Ponoran lucra acolo, a reuşit să aibă poate cel 
mai bun grup de copii. Iată că acum ne face bucuria ca la Reşiţa să se întâmple acelaşi 
lucru. Vă mulţumim încă odată şi vă spunem şi noi „Crăciun Fericit” şi „La mulţi ani”! 
(Aplauze). 
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Doamnă consilier, domnilor consilieri, începem ultima şedinţă a Consiliului 
Judeţean. Îl rog pe domnul Imbrescu, să supună aprobării dumneavoastră procesele- 
verbale ale şedinţelor din 26.11.2008, respectiv 6.12.2008.  

Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Domnilor consilieri, în mapă avem 
aceste două procese-verbale, dacă sunt obiecţii, corecturi? Nu sunt. 

Supunem la vot aprobarea acestor două procese-verbale. Cine este „pentru”? 
Abţineri? Împotriviri?  

Se aprobă în unanimitate.  
 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Consult plenul Consiliului Judeţean în 

legătură cu ordinea de zi. Dacă sunt observaţii? Nu sunt. 
Supun la vot ordinea de zi. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri?  
Se aprobă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 1 al ordinii de zi şi anume: 
1.Proiect de hotărâre privind încetarea mandatului de consilier judeţean al 

domnului Secăşan Iosif. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este în baza renunţării domniei sale, 

odată cu validarea în calitate de senator al României. La articolul 1, completarea este 
începând cu data de astăzi. Dacă aveţi observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 
 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Din acest moment, personal, cu regret şi 

cu bucurie, cu regret pentru că domnul doctor Secăşan nu mai este consilier, unde a fost 
o lungă perioadă, din 2000, a îndeplinit şi funcţia de preşedinte al Consiliului Judeţean, 
într-o perioadă agitată şi cu bucuria că este senator al României, pe un loc şi într-un 
colegiu pe care îl  merită, îi mulţumesc pentru activitatea pe care a avut-o. Sigur, acest 
moment nu înseamnă renunţarea la colaborarea cu autoritatea publică locală. Cu atât mai 
mult, cu cât probabil apartenenţa la un colegiu, această identitate pe care un parlamentar 
o dobândeşte, presupune o mai largă implicare în problemele locale şi evident, o mai 
bună colaborare cu puterile locale.  

* 
Se trece la discutarea punctului 2  al ordinii de zi şi anume: 
2.Proiect de hotărâre privind validarea mandatului de consilier judeţean al 

domnului Iancov Gheorghe.  
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Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Îl rog pe preşedintele Comisiei de 
validare a voturilor să prezinte procesul-verbal. 

Domnul consilier Ristache Costinel: Pentru operativitate, comisia s-a întrunit 
înainte de începerea şedinţei. Voi da citire Procesului-verbal nr.14.885 din 23.12.2008 
privind validarea mandatului de consilier judeţean al domnului Iancov Gheorghe: 
„Având în vedere demisia domnului Secăşan Iosif, înregistrată la Consiliului Judeţean 
Caraş-Severin sub numărul 14.888/2008, ca urmare a stării de incompatibilitate 
prevăzută la art.88 alin.1 lit.g) din Legea nr.161/2003 privind unele măsuri pentru 
asigurarea transparenţei în exercitarea demnităţilor publice, a funcţiilor publice şi în 
mediul de afaceri, prevenirea şi sancţionarea corupţiei, modificată şi completată; Văzând 
adresa nr.14.867/2008 a PDL - Filiala Caraş-Severin, prin care domnul Iancov este 
membru al PDL Caraş-Severin; Ca urmare a verificării listei de candidaturi rămase 
definitive la alegerile locale din 01.06.2008, pentru judeţul Caraş-Severin, depusă la 
Biroul Electoral Judeţean: Comisia de validare constată că sunt îndeplinite condiţiile 
legale de validare a mandatului de consilier judeţean al domnului Iancov Gheorghe”. 
Semnat de comisie. Mulţumesc. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Supun la vot art. 1 al hotărârii. Cine este 
„pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Aşadar, în urma votului plenului 

Consiliului Judeţean, domnul Iancov devine consilier judeţean şi depune jurământul în 
faţa plenului Consiliului. 

Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Jurământ: „Subsemnatul Iancov 
Gheorghe, consilier în cadrul Consiliului Judeţean Caraş-Severin, în conformitate cu 
prevederile articolul 32 alin.1 din Legea nr.215/2001 privind administraţia publică 
locală, republicată, cu modificările şi completarile ulterioare, depun următorul 
jurământ în faţa Consiliului Judeţean: Jur să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac 
cu bună credinţă tot ceea ce stă în puterile şi priceperea mea, pentru binele locuitorilor 
judeţului Caraş-Severin. Aşa să-mi ajute Dumnezeu!” 

Domnul consilier Iancov Gheorghe: Aşa să-mi ajute Dumnezeu. Jur! (Aplauze) 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Vă rog să-mi permiteţi să-i dau cuvântul 

pentru o scurtă declaraţie, domnului senator Secăşan. 
Domnul senator Secăşan Iosif: Stimaţi colegi, a fost o onoare pentru mine să fiu 

membru al Consiliului Judeţean şi să fiu colegul dumneavoastră. De asemenea, este o 
onoare pentru mine să fiu senator în Parlamentul României şi în această devenire am 
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simţit ajutorul multora dintre dumneavoastră, fapt pentru care vă mulţumesc. Vă rog să 
aveţi convingerea că şi în această nouă ipostază, sunt prietenul şi colegul 
dumneavoastră. În mod sigur voi fi un bun senator şi mă voi strădui ca să îndeplinesc la 
Bucureşti, tot ceea ce îmi va cere preşedintele Consiliului Judeţean şi Consiliul Judeţean 
în forma sa. Mulţumesc. (Aplauze) 

* 
Se trece la discutarea punctului 3 al ordinii de zi şi anume: 
3.Proiect de hotărâre de modificare a Hotărârii Consiliului Judeţean Caraş-Severin 

nr.72/22.06.2008 privind constituirea Consiliului Judeţean Caraş-Severin. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Ca o consecinţă a modificării 

componenţei Consiliului Judeţean, trebuie să adoptăm şi acest proiect de hotărâre, în 
care domnul Iancov îi succede domnului Secăşan, în funcţia de consilier judeţean. Dacă 
sunt observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 4 al ordinii de zi şi anume: 
4.Proiect de hotărâre de modificare a Hotărârii Consiliului Judeţean 

nr.75/22.06.2008 privind constituirea comisiilor de specialitate ale Consiliului Judeţean 
Caraş-Severin. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este tot pe cale de consecinţă. Pentru 
început am hotărât ca domnul Iancov să îi ia locul domnului senator Secăşan, în Comisia 
III - Comisia de Relaţii Externe şi Integrare Europeană, urmând ca această comisie să-şi 
aleagă ulterior preşedintele, aşa cum este prevăzut în regulament. 

Supun la vot art.I al hotărârii, cu noua componenţă a comisiilor. Cine este 
„pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate. 
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Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt.  

Se adoptă în unanimitate. 
* 

Se trece la discutarea punctului 5 al ordinii de zi şi anume: 
5.Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului 

Caraş-Severin” domnului prof.univ.dr. Mircea Martin. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Aş vrea să fac câteva observaţii în 

legătură cu următoarele 3 puncte ale ordinii de zi. Pe bună dreptate, Consiliul Judeţean 
Caraş-Severin a fost destul de parcimonios în acordarea titlului de cetăţean de onoare. 
Nu vreau să comentez acordarea unor titluri de acest gen, în general, nu neapărat de 
către Consiliul Judeţean, pe anumite criterii politicianiste şi electorale. Este interesant că 
ele erau acordate cel mai adesea în preajma campaniilor electorale! Cred însă, că sunt o 
serie de personalităţi care au plecat din Caraş-Severin sau care aparţin Caraş-
Severinului. În acest sens ne-am făcut datoria vis-a-vis de sculptorul Lucaci, de 
profesorul universitar Ioan Stendel, unul din cei mai importanţi artişti grafici din 
România de astăzi, ca şi Lucaci, unul din cei mai spectaculoşi sculptori ai Europei de 
astăzi. Cred în acest sens, că va trebui ca această recunoaştere a noastră să nu fie împinsă 
până la „Doamne fereşte”, a ajunge post-mortem. Pentru că nu trăim într-un regim 
asemenea celui prin care am trecut până în 1989, care nu consacra decât două 
personalităţi, pe „el” şi pe „ea”. Trăim într-un sistem politic care-şi recunoaşte 
personalităţile. Vreau să vă dau un exemplu, doi dintre cei mai mari atleţi ai lumii, 
Paavo Nurmi şi Lasse Viren, campioni olimpici, au avut statuie în Helsinki pe timpul 
vieţii lor. Pentru că ştiţi cum e? Când îi faci o statuie unui om după ce a murit, pentru el 
nu mai are rost! Sigur, nu suntem în cazul statuilor, dar această recunoaştere normală eu 
cred că trebuie acordată personalităţilor din Caraş-Severin. Cu atât mai mult, cu cât ele 
există şi cu atât mai mult, cu cât ele sunt importante şi prin opera pe care o au, locuind în 
Caraş-Severin, cum sunt sigur importanţi şi prin aportul pe care îl aduc la dezvoltarea 
diverselor domenii, locuind în altă parte. Spun acest lucru, pentru că de multe ori am fost 
tentaţi să-i neglijăm pe cei de acasă. Vă voi propune în perioada următoare, reabilitarea 
acestei stări nedrepte care s-a instalat poate din prea multă modestie, poate din invidie de 
multe ori, pentru cariera unora dintre semenii noştri care locuiesc în Caraş-Severin. Am 
fost tentaţi de foarte multe ori să-i recunoaştem pe cei care au plecat. Ei trebuie 
recunoscuţi şi s-a văzut acest lucru, dar în egală măsură trebuie să recunoaştem opera şi 
cariera, nu domiciliu. În acest sens, astăzi vă propunem 3 asemenea proiecte de hotărâre, 
pentru acordarea titlului de cetăţean de onoare al judeţului Caraş-Severin. Primul este 
criticul de artă, profesorul Mircea Martin, unul din cei mai mari critici români în viaţă, 
născut la Reşiţa. Aş spune că, dacă nu ar fi apărut această nouă ediţie revăzută a „Istoriei 
literaturii române” a lui Manolescu, probabil că Mircea Martin putea fi comparat cu 
Manolescu, dar în acest moment este mai greu să fac o comparaţie cu Manolescu. 
Evident că Mircea Martin este unul din cei mai mari critici pe care i-a avut România. A 
obţinut Premiul Uniunii Scriitorilor din România, a conferenţiat pe 4 continente, a 
colaborat cu „Adevărul Literar”, „Amfiteatrul”, „Familia”, „Cronica”. A conferenţiat în 
foarte multe ţări, a obţinut premiul Academiei Latinităţii în 2001. Este una din 
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personalităţile marcante ale culturii din România. Vorbind foarte sincer, faptul că nu a 
făcut politică după 1990, a avut această opţiune şi l-a ţinut mai în afara luminii 
reflectoarelor, dar este unul din marii critici pe care România i-a dat. Vă propun în acest 
sens să-i acordăm titlul de cetăţean de onoare.  Dacă sunt observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Cu această ocazie, domnul Mircea 

Martin devine cetăţean de onoare al judeţului Caraş-Severin. Vă voi propune o dată, voi 
invita în primul rând consilierii judeţeni, dar şi publicul avizat, cei care doresc să 
participe, la înmânarea propriu-zisă a acestui titlu. 

* 
Se trece la discutarea punctului 6 al ordinii de zi şi anume: 
6.Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului 

Caraş-Severin” domnului prof.univ.dr. Zaberca Vasile Mircea. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: A doua personalitate care vă propun să 

primească titlul de cetăţean de onoare al judeţului Caraş-Severin, este profesorul 
universitar doctor Mircea Vasile Zaberca, colegul nostru, consilier judeţean de mai 
multe mandate, doctor în istorie, profesor universitar,  absolvent al  Facultăţii  „Babeş-
Bolyai”. Într-un fel aş spune, fondator alături de alte importante cadre didactice 
universitare a Universităţii  „Eftimie Murgu” din Reşiţa, decan, rector interimar. A 
conferenţiat în mai  multe ţări, la mai multe universităţi, la Caen spre exemplu, în Franţa. 
A fost director al Inspectoratului pentru Cultură Judeţeană 4 ani de zile, o activitate 
prodigioasă, a publicat foarte mult. De fapt toţi cei 3 au publicat mult, inclusiv Feneşan 
al treilea candidat pentru acest titlu. Domnul Zaberca poate a publicat mai mult decât 
Mircea Martin. Sigur, nu de multe ori calitatea şi nu cantitatea operei contează. Nu spun 
asta pentru că aş nega calitatea operei domnului Zaberca! O spun pentru că la începutul 
acestei ierni, domnul Zaberca a publicat o lucrare fără precedent în literatura de 
specialitate din România, o lucrare dedicată administraţiei din România ante şi 
interbelice. Aici am lansat-o, în această sală, vorbind de administraţia în provinciile 
româneşti până în 1918 şi bineînţeles administraţia de după Marea Unire, până în 1940, 
o carte foarte ambiţioasă. Eu nu sunt de specialitate, însă cred că o asemenea carte 
merită pe deplin premiul academiei, pentru că repet, nimeni nu şi-a permis până acum să 
facă o asemenea investigaţie în ceea ce a însemnat administraţia românească ante şi 
interbelică. Observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 
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Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Îl felicităm pe colegul nostru, care a 

obţinut titlul de cetăţean de onoare al judeţului Caraş-Severin. (Aplauze). 
Să înţeleg că aplauzele au fost şi pentru Mircea Martin? Da. 

* 
Se trece la discutarea punctului 7 al ordinii de zi şi anume: 
7.Proiect de hotărâre privind acordarea titlului de „Cetăţean de Onoare al judeţului 

Caraş-Severin” domnului dr. Costin Eugen Feneşan. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: A treia personalitate este poate unul din 

cei mai mari arhivişti pe care îi are în acest moment România. A fost directorul general 
al Arhivelor Naţionale între 1998 şi 2002. Este vorba de domnul doctor Costin Eugen 
Feneşan. Are o prodigioasă activitate de colaborare cu arhivele din Viena, Budapesta, 
München, Berlin, Stuttgart, Frankfurt şi Koblenz. Aş putea spune că această colaborare a 
lui, este de acum legată şi de o colaborare cu cei mai importanţi arhivişti de acolo. O 
colaborare de care România are mare nevoie, pentru că foarte multe dintre documentele 
noastre, cele din Transilvania şi din Banat în principal, se găsesc acum în aceste arhive. 
A susţinut şi conferinţe internaţionale la Amsterdam, Reykjavik, Florenţa, cercetări în 
Israel, Germania, Austria, Viena, Budapesta. Este unul din istoricii importanţi. Am omis 
să spun un lucru şi domnul Feneşan şi domnul Zaberca au obţinut la Novi Sad, în ani 
diferiţi, acel Premiu „Magna” al Consiliului Românilor din Voivodina.  
Dacă aici sunt observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Să-l felicităm şi pe domnul Feneşan! 

Aplauze). 
* 

Se trece la discutarea punctului 8 al ordinii de zi şi anume: 
8.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului propriu al Consiliului Judeţean 

Caraş-Severin, pe anul 2008. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este a nu ştiu câta rectificare, tot 

secvenţială. Cu alte cuvinte, primim 17 miliarde pentru persoanele cu handicap şi ni se 
iau 3,2 miliarde pe drumuri pietruite, din Programul de Drumuri Pietruite, care nu mai 
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sunt drumuri pietruite, ca să intre în mentalitatea noastră. Prin ordonanţă de urgenţă 
primim cele 17 miliarde şi prin ordonanţă de urgenţă ni se retrag cele 3,2 miliarde. Deci 
nu facem decât să luăm act de această situaţie. Sigur, cele 17 miliarde pentru persoanele 
cu handicap sunt binevenite, pentru că acolo aveam restanţe în diverse plăţi. Observaţii?  
Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 9 al ordinii de zi şi anume: 
9.Proiect de hotărâre de modificarea anexelor la Hotărârea Consiliului Judeţean 

nr. 21/12.02.2008 privind adoptarea bugetelor de venituri şi cheltuieli, pe anul 2008, a 
instituţiilor şi serviciilor publice de sub autoritatea Consiliului Judeţean sau finanţate de 
către acesta, cu modificările şi completările ulterioare.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Pe baza acestei modificări a bugetului, se 
modifică şi anexele referitoare la cele două capitole. Cu alte cuvinte, hotărârea de la 
punctul 9 nu face decât să pună ordine în anexe, modificarea care am votat-o la punctul 
8. 

Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate. 
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Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 10 al ordinii de zi şi anume: 
10.Proiect de hotărâre privind aprobarea efectuării în anul 2009, a concediului de 

odihnă neefectuat în anul 2008, de către vicepreşedinţii Consiliului Judeţean Caraş-
Severin, domnul Ghiorghioni Ionesie şi domnul Georgevici Iulian. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este nevoie de un asemenea act 
birocratic, aceasta este legea. Domnul Imbrescu a vegheat încă odată la respectarea legii. 
Puteam să le aprob şi eu până la urmă, dar legea nu spune asta. Legea spune că acest 
lucru trebuie făcut la nivelul nostru, prin aprobarea Consiliului.  

Domnul consilier Mălăiescu Luca: Cu menţiunea să nu plece amândoi odată, 
domnule preşedinte. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Voi veghea să plece pe rând. 
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 11  al ordinii de zi şi anume: 
11.Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcţii publice din cadrul 

aparatului de specialitate al Consiliului Judeţean Caraş-Severin. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Upgradăm aşa cum am mai făcut, un 

post, pe baza prevederilor legale, ţinând cont că sunt foarte mulţi tineri în Consiliul 
Judeţean. Ei nu au putut să obţină din start o încadrare corespunzătoare muncii pe care o 
fac. Observaţi că periodic upgradăm asemenea posturi. Dacă aveţi observaţii aici?  

Domnul consilier Cotarcea Haralambie: Nu sunt. Haideţi să le dăm! 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Mulţumesc Haralambie. 
Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
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Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.V al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.VI al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 12  al ordinii de zi şi anume: 
12.Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcţii la Muzeul Judeţean 

de Etnografie şi al Regulamentului de Graniţă Caransebeş, aprobat prin Hotărârea 
Consiliului Judeţean Caraş-Severin nr.179/29.12.2005, cu modificările şi completările 
ulterioare. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este un proiect de hotărâre care răspunde 
solicitării, privind modificarea statului de funcţii la Muzeul Judeţean de Etnografie şi al 
Regulamentului de Graniţă Caransebeş, aprobat printr-o hotărâre anterioară a Consiliului 
Judeţean din 2005. Solicitaţi un post de electronist sau de ce? 

Doamna invitat Gumă Nicoleta: O modificare de gradaţie. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Deci o modificare de gradaţie. Bine. Nu 

sunt probleme.  
Supun la vot art.I al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.II al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.III al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.IV al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt. Se aprobă în unanimitate. 
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Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 
sunt.  

Se adoptă în unanimitate. 
* 

Se trece la discutarea punctului 13 al ordinii de zi şi anume: 
13.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Caraş-

Severin nr.33/11.03.2008 cu privire la organizarea Comisiei de selecţie şi a celei de 
soluţionare a contestaţiilor, precum şi conţinutul anunţului public pentru prima sesiune 
de selecţie a ofertelor culturale. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: În legătură cu această comisie, practic 
printr-o discutabilă prevedere legală, propune Consiliului Judeţean foarte rigid aş spune, 
odată pe an? 

Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Dacă avem bani, merge şi a doua. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă apare o rectificare de buget şi astea 

nu prea au apărut în ultima perioadă. La începutul anului, această comisie propune 
plenului Consiliului Judeţean lista de activităţi culturale. Avem o propunere în acest 
sens, pe care am înţeles că aţi agreat-o. De fapt sunt două comisii: o Comisie de selecţie 
şi o Comisie de soluţionare a contestaţiilor la hotărârile Comisiei de selecţie. Sunt două 
asemenea propuneri discutate de grupurile politice, cu o observaţie pe care grupul PSD a 
avut-o. Privind şi într-o perspectivă imediată, probabil că îl încărcăm prea mult pe 
domnul Grindeanu, dar sigur este opţiunea grupului socialist, aşa că nu am nimic 
împotrivă. Să ascultăm propunerile şi dacă există alte observaţii să luăm act de ele. 
Domnul Ghiorghioni. 

Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Vă mulţumesc domnule preşedinte. 
Ca membrii ai Comisiei de selecţie a ofertelor culturale sunt: domnul Ungar Nicolae-
reprezentant al Uniunii Artiştilor Plastici din România; domnul Doclin Octavian-
reprezentant din partea Uniunii Scriitorilor din România; domnul Vernica Lucian-
consilier juridic- Direcţia Juridică şi de Administraţie Publică Locală din cadrul 
Consiliului Judeţean Caraş-Severin; doamna Chiriţoiu Oana- consilier -Direcţia 
Contabilitate, Buget, Cultură, Sănătate, Învăţământ şi Administrativ din cadrul 
Consiliului Judeţean Caraş-Severin şi domnul Alic Daniel- consilier cultural- 
reprezentant din partea Episcopiei Caransebeşului. Membri ai Comisiei de soluţionare a 
contestaţiilor sunt: domnul Grindeanu Nicolae – consilier judeţean; domnul Radomir 
Nicolae – consilier judeţean; domnul Magas Gheorghe – consilier judeţean; domnul 
Şmac Achim-consilier juridic- Direcţia Juridică şi de Administraţie Publică Locală din 
cadrul Consiliului Judeţean Caraş-Severin şi domnul Sîrbu Doagă Gheorghe –consilier - 
Direcţia Contabilitate, Buget, Cultură, Sănătate, Învăţământ şi Administrativ. Aceştia 
sunt membrii celor două comisii, propuşi.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bine. Dacă nu aveţi alte observaţii, 
atunci vă propun să trecem la vot. Vă propun să dăm votul de la punctul 13 şi cu votul 
de la punctul 21. Sigur, votul de la punctul 21 se va da împreună cu cel de la punctul 13, 
după anumite luări de poziţii.  

* 
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Se trece la discutarea punctului 21 al ordinii de zi şi anume: 
21.Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei pentru concesionarea 

Hangarelor 3, 4, Remizei P.S.I şi a terenului aferent, aflate în domeniul public al 
judeţului Caraş-Severin şi administrarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin, parte din 
imobilul situat în Caransebeş, Str. Aeroport nr.1, fosta Cazarmă 1003 Caransebeş (Baza 
Aeriană de Elicoptere), prin licitaţie publică. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Cu alte cuvinte, după ce am aprobat 
iniţiativa de a scoate la licitaţie această parte a fostei unităţi militare de elicoptere, acum 
scoatem un proiect de hotărâre care reglementează sau aprobă realizarea documentaţiei 
pentru concesionarea hangarelor şi stabileşte comisia care va organiza această licitaţie. 
Dacă aici sunt observaţii? 

Domnul consilier Roşeţi Gheorghe: Domnule preşedinte, doamnă şi domnilor 
consilieri, vă rog să-mi permiteţi să vă supun atenţiei câteva amendamente la 
documentaţia care se găseşte în mapă. Fac aceste amendamente în baza articolului 42, 
punctul 4 din regulamentul nostru de funcţionare. La instrucţiuni, unde forma actuală 
spune: „Anunţul de licitaţie va fi publicat într-un cotidian de circulaţie regională şi 
locală”, vă propun să fie publicat într-un cotidian de circulaţie naţională şi locală. 

Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Unde aţi spus? 
Domnul consilier Roşeţi Gheorghe: Este la punctul d) din „Instrucţiuni”. Acest 

amendament este făcut, că aşa se fac, la obiective importante se face anunţul într-un ziar 
naţional şi unul local. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Sunt două hangare. Ce obiectiv 
important este acesta? 

Domnul consilier Roşeţi Gheorghe: Mă rog, eu am considerat că este important.  
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Legea ce ne cere? Să publicăm în? 
Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: În locale. Există prevedere expresă 

când merge pentru naţionale. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Mai departe. 
Domnul consilier Roşeţi Gheorghe: La Capitol „Ofertă”, la punctul b4, se cere să 

aducă un certificat fiscal că nu are datorii, cine va participa la licitaţie la Consiliul Local 
Caransebeş. Părerea mea este că trebuie completat, să aducă o adresă din care rezultă că 
nu are datorii şi la Consiliul Judeţean, că este proprietarul, cel care va organiza licitaţia. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Legea ne obligă să facem asta? 
Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Din prevederile care sunt, se aduce 

de la finanţele respective. Acesta este locul de unde se ştie dacă are datorii. Aceasta o 
ştim noi aici, nu trebuie să ne aducă. Pentru că noi ştim cine are datorii şi cine nu are! 
Dacă vreţi noi punem, dar asta o ştim noi.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Conform legii achiziţiilor publice. Da? 
Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Da. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Domnul Cozma, trebuie să depună? 
Domnul invitat Cozma Doru: Orice instituţie publică, orice entitate are o condiţie 

de eligibilitate şi poate să solicite agentului economic care participă la activităţile 
respective, această certificare de obligaţii. 

 Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Poate, dar nu este obligat.  
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Domnul invitat Cozma Doru: Nu este obligat. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Obligat este doar să solicite lipsa 

datoriilor faţă de Consiliul Local, atât, aceasta îl obligă prin lege. Mai departe. 
Domnul consilier Roşeţi Gheorghe: La „Caietul de sarcini”, la punctul 1.3, se 

prevede asocierea cu un alt partener. Părerea mea este să se introducă, că se va asocia 
numai cu aprobarea Consiliului Judeţean, pe acest element de infrastructură. Altfel, 
poată să apară un alt concesionar, pe substituire. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Mi se pare pertinentă, dar nu ştiu în ce  
măsură noi putem să-i cerem acest lucru. 

Domnul consilier Roşeţi Gheorghe: Noi am făcut caietul de sarcini, domnul 
preşedinte. 

Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Da. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bun. Sunt de acord cu asta! 
Domnul consilier Roşeţi Gheorghe: V-aş mai propune la „Garanţii”, constituirea 

unei garanţii de concesiune, de bună plată, egală cu valoarea a două rate trimestriale. De 
ce fac această propunere? Dacă garanţia nu este egală cu două rate, este prevăzut mai 
departe că se reziliază contractul. Trebuie să ai garanţia de unde le poţi recupera! Vă 
mulţumesc. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Eu vă propun să introducem ultimele 
două amendamente, legat de garanţie şi legat de asocierea cu aprobarea Consiliului 
Judeţean, care sunt două lucruri pertinente. Celelalte două nu cred că putem să le 
includem. Adică excedem practic nişte prevederi legale, ne asumăm chiar prea mult. Vă 
propun să includem aceste amendamente, al treilea şi al patrulea. Cine este „pentru” 
introducerea amendamentelor 3 şi 4 în ordinea prezentării? Se aprobă în unanimitate. 

Vă propun Comisia de evaluare a ofertelor şi membri supleanţi. La membri sunt: 
preşedinte - Ionesie Ghiorghioni; secretar - Grecu Ioan –inspector- Direcţia de 
Administrare a Patrimoniului; membru- Darian Ciobanu – director executiv adjunct – 
Direcţia Juridică şi de Administraţie Publică Locală; Toma Hamat – director executiv 
adjunct – Direcţia de Administrare a Domeniului Public; Rădoi Mircea – inspector- 
Direcţia de Administrare a Patrimoniului; Jurchescu Dorel- consilier- Compartimentul 
Administraţie Drumuri şi Licitaţii şi Mihai Banda – reprezentant al Direcţiei Generale a 
Finanţelor Publice Caraş-Severin. La supleanţi sunt: pentru preşedinte- Bărbulescu 
Mihaela – director executiv – Direcţia Juridică şi de Administraţie Publică Locală, 
pentru secretar Bulzu Casian –Compartiment Achiziţii Publice, Licitaţii, Editare Monitor 
Oficial  şi Administrativ; pentru membri – Lechici Dorina- consilier- Direcţia Juridică şi 
de Administraţie Publică Locală; Mihaela Constantin – inspector – Direcţia de 
Administrare a Patrimoniului; Sorin Malachi- reprezentantul Direcţiei Generale a 
Finanţelor Publice Caraş-Severin. Sunteţi de acord cu aceste propuneri? Da. Nu sunt alte 
observaţii. 

Comisia de organizare şi numărare a voturilor să-şi intre în atribuţii. 
Se trece la vot în ordinea strigării. 

* 
Se trece la discutarea punctului 14 al ordinii de zi şi anume: 
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14.Proiect de hotărâre privind participarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin la 
co-finanţarea şi implementarea proiectului „Concept de Dezvoltare Spaţială a Cooperării 
Inter-regionale în Spaţiul Dunărean” (Acronim Donau Regionen+), realizat cu 
contribuţia financiară nerambursabilă din partea Uniunii Europene. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Întrebări? Practic este o colaborare. 
Naidan, cu cine? 

Domnul invitat Naidan Victor Borislav: Este o colaborare cu un grup de entităţi 
administrative şi tehnice din mai multe ţări. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Auto-guvernarea Regiunii Bratislava, a 
Regiunii Trnava, a Regiunii Nitra. 

Domnul invitat Naidan Victor Borislav: Este un proiect care se ocupă de 
amenajarea malurilor pe toată Dunărea, de la Bratislava în jos. 

Domnul consilier Cotarcea Haralambie: Ajunge până la Crivina, la mine acolo?  
Domnul invitat Naidan Victor Borislav: Da, sigur că da. Este faza a doua a 

proiectului, în care noi am constatat că nu am fost destul de bine reprezentaţi ca interese, 
de amenajare a malurilor Dunării. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bun. Uniunea Europeană finanţează 
toată treaba asta? 

Domnul invitat Naidan Victor Borislav: Da, este un proiect INTERREG şi  
Uniunea Europeană finanţează toată povestea aceasta. Contribuţia noastră este minimă, 
de câteva mii de euro.  

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Câteva mii de euro, atât plăteşte 
Consiliul Judeţean? Da. Zgomotul acesta pe care îl auziţi pe hol din când în când, este 
zgomotul prin care vă chem în sală. Crivina este în alt judeţ! 

Domnul consilier Cotarcea Haralambie: Este în Mehedinţi. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Hai să fim serioşi. Deci participarea 

Consiliului Judeţean este de câteva mii de euro şi în principiu avem posibilitatea, ca pe 
bani europeni să amenajăm malul Dunării în Caraş-Severin. Da? 

Domnul invitat Naidan Victor Borislav: Da. De la Baziaş, până  la Orşova. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă sunt observaţii? 
Domnul consilier Cojocariu Ioan: Profită şi alte judeţe care sunt riverane? 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Profită şi alte judeţe riverane, în 

condiţiile în care acele judeţe se asociază acestei iniţiative. Pe de altă parte, nu ştiu până 
unde ţine Dunărea de sus. 

Domnul invitat Naidan Victor Borislav: Până la Bratislava. Dunărea de sus şi 
Dunărea de jos, de la Bratislava încoace. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Cu alte cuvinte, ar putea să se întâmple 
treaba aceasta pe tot parcursul Dunării în România. 

Domnul invitat Naidan Victor Borislav: El este pe tot parcursul Dunării în 
România, Urban Proiect se ocupă de povestea aceasta. S-a ocupat şi în prima etapă, dar 
planurile Urban Proiect nu sunt atât de amănunţite pe cât sunt necesităţile noastre de 
investiţii în zona respectivă, este o zonă delicată. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Cu alte cuvinte, opţional fiecare judeţ se 
asociază sau nu la această iniţiativă. Noi o facem. 
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Domnul consilier Cojocariu Ioan: Am crezut că suntem singurul judeţ, din cauza 
aceasta am întrebat. 

Domnul invitat Naidan Victor Borislav: Din România, da, aşa este 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bun, nici nu are importanţă! 
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Putem trece la hotărârile pentru care am 

avut vot. 
 
Se trece la punctul 13: 
13.Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Caraş-

Severin nr.33/11.03.2008 cu privire la organizarea Comisiei de selecţie şi a celei de 
soluţionare a contestaţiilor, precum şi conţinutul anunţului public pentru prima sesiune 
de selecţie a ofertelor culturale. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Articolul 1 la Hotărârea Consiliului 
Judeţean nr. 33/11.03.2008 se modifică şi va avea următorul cuprins: „Se aprobă 
constituirea Comisiei de selecţie a ofertelor culturale în următoarea componenţă: Ungar 
Nicolae 31 de voturi „pentru”, Doclin Octavian 31 de voturi „pentru”, Vernica Lucian 
31 de voturi „pentru”, Chiriţoiu Oana 31 de voturi „pentru” şi Alic Daniel 31 de voturi 
„pentru”. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Art.2. „Se aprobă constituirea Comisiei de soluţionare a contestaţiilor în 

următoarea componenţă: Grindeanu Nicolae 30 de voturi „pentru”, Radomir Nicolae 30 
de voturi „pentru”, Magas Gheorghe 31 de voturi „pentru”, Şmac Achim 31 de voturi 
„pentru”, Sîrbu Doagă 31 de voturi „pentru”. 
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Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la punctul 21: 
21.Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei pentru concesionarea 

Hangarelor 3, 4, Remizei P.S.I şi a terenului aferent, aflate în domeniul public al 
judeţului Caraş-Severin şi administrarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin, parte din 
imobilul situat în Caransebeş, Str. Aeroport nr.1, fosta Cazarmă 1003 Caransebeş (Baza 
Aeriană de Elicoptere), prin licitaţie publică. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Cu cele două amendamente, al treilea şi 
al patrulea, formulate de domnul consilier Roşeţi. Aţi notat? 

Domnul secretar al judeţului Ion Imbrescu: Da. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este 

„pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Art.5. „Comisia de licitaţie va avea următoarea componenţă: preşedinte- Ionesie 

Ghiorghioni 31 de voturi „pentru”, secretar - Ioan Grecu 31 de voturi „pentru”, membru 
– Darian Ciobanu 31 de voturi „pentru”, membru -Toma Hamat 31 de voturi „pentru, 
membru – Rădoi Mircea 31 de voturi „pentru”, membru- Dorel Jurchescu – 31 de voturi 
„pentru”, membru - Mihai Banda 31 de voturi „pentru”. Membri supleanţi: Mihaela 
Bărbulescu 31 de voturi „pentru”, Casian Bulzu 31 de voturi „pentru”, Dorina Lechici 
31 de voturi „pentru”, Mihaela Constantin 31 de voturi „pentru”, Sorin Malachi 31 de 
voturi „pentru”.” 

Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 
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Supun la vot art.6 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.7 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.8 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.9 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 15 al ordinii de zi şi anume: 
15.Proiect de hotărâre privind participarea Consiliului Judeţean Caraş-Severin la 

co-finanţarea proiectului „Învaţă pentru cariera ta” din cadrul Programului Operaţional 
Sectorial Dezvoltarea Resurselor Umane 2007-2013” Corelarea învăţării pe tot parcursul 
vieţii, cu piaţa muncii”, Axa prioritară 2, realizat cu contribuţia financiară 
nerambursabilă din partea Uniunii Europene. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este un subiect pe care l-am mai 
dezbătut aici. Atunci domnul Vatzulik a propus ca să fie inclus ca şi partener alături de 
Universitatea „Eftimie Murgu” şi Inspectoratul Şcolar. A fost o treabă după părerea mea 
firească. Dacă sunt observaţii? Nu sunt.  

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.4 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.5 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 
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* 
Se trece la discutarea punctului 16 al ordinii de zi şi anume: 
16.Proiect de hotărâre privind aprobarea Programului manifestărilor culturale şi 

activităţilor metodice ale Bibliotecii Judeţene „Paul Iorgovici” din Reşiţa pe anul 2009. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este un program agreat cu Biblioteca 

Judeţeană "Paul Iorgovici”. Tradiţional aprobăm acest proiect de hotărâre în ultima 
perioadă a anului, pe baza propunerilor lor. Dacă sunt observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 17  al ordinii de zi şi anume: 
17.Proiect de hotărâre privind exprimarea avizului consultativ referitor la normele 

anuale de venit pe categorii de meserii pentru anul 2009, stabilite de Direcţia Generală a 
Finanţelor Publice Caraş-Severin. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este tot un act birocratic anual pe care îl 
impune legea. Dacă aici aveţi observaţii? Nu sunt. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 18  al ordinii de zi şi anume: 
18.Proiect de hotărâre pentru stabilirea preţurilor medii la produsele agricole din 

judeţul Caraş-Severin, pe anul 2009. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Observaţii? Nu sunt. 
Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
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Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 19  al ordinii de zi şi anume: 
19.Proiect de hotărâre privind suma stabilită de Consiliul Judeţean Caraş-Severin 

ca parte componentă a remuneraţiei lunare acordată prin contractul de mandat 
directorului general interimar al SC "Drumuri şi Poduri" SA Caraş-Severin. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Acum eu vă spun, că aceste două 
aprobări pe care le dăm, vor fi în mod sigur amendate anul viitor odată cu apariţia legii 
pentru salariile bugetare. Veţi vedea că lucrurile se vor schimba. Practic votăm acum 
ceva de principiu, urmând ca tot acest domeniu al salarizării, chiar dacă ei nu sunt 
bugetari, să fie reglementat în ianuarie şi de funcţie reglementarea salarizării la bugetari 
vom regândi şi acest subiect. Trebuie să facem acum acest lucru, pentru că este obligaţia 
Consiliului Judeţean ca şi acţionar majoritar. Vă propun să votăm asta şi vom vedea în 
ianuarie. 

Domnul consilier Avram Silviu Dan: O votăm, dar ne  spuneţi şi nouă domnule 
preşedinte, suma, că nu scrie aici. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Domnul Ghiorghioni, propunerea? 
Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: La Drumuri este 600 lei RON. La 

Fabrica de lapte, la punctul următor, că practic este aceeaşi temă, este 1000 lei RON. Ca 
să le şi echilibrăm, deoarece are mai puţin la fabrică.. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Drumurile aveau mai mult decât Fabrica 
de lapte. 

Domnul consilier Cotarcea Haralambie: Păi la Drumuri este 600 şi la aceştia 
este 1000? 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Până acum Drumurile aveau mai mult. 
Domnul consilier Poneţchi Petru Pavel: Este în regulă. 
Domnul consilier Zaberca Vasile Mircea: Scuzaţi-mă, ce înseamnă criterii de 

performanţă? Eu nu le văd aici. Unde sunt criteriile? 
Domnul vicepreşedinte Ghiorghioni Ionesie: Firma trebuie să aibă profit. 

Societatea comercială care o conduce trebuie să aibă profit, altfel nu le primeşte. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Contractul de management pe care el îl 

semnează presupune o serie de criterii de performanţă, nerespectarea lor atrage după sine 
neacordarea acestei sume. Sunt mai multe criterii. 

Domnul consilier Poneţchi Petru Pavel: Sunt multe, sunt 10 capitole. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Da, acelea sunt criteriile de performanţă. 
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Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 20  al ordinii de zi şi anume: 
20.Proiect de hotărâre privind suma stabilită de Consiliul Judeţean Caraş-Severin 

ca parte componentă a remuneraţiei acordată prin contractul de mandat directorului 
general al SC Fabrica de Produse Lactate Oraviţa SA. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Acelaşi subiect pentru Fabrica de 
Produse Lactate Oraviţa. Aţi auzit suma, care echilibrează practic cele două retribuţii. 

Supun la vot art.1 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 
Se aprobă în unanimitate. 

 
Supun la vot art.2 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot art.3 al hotărârii. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

Se aprobă în unanimitate. 
 
Supun la vot hotărârea în ansamblu. Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu 

sunt.  
Se adoptă în unanimitate. 

* 
Se trece la discutarea punctului 22  al ordinii de zi şi anume: 
22.Raport privind starea Universităţii „Eftimie Murgu” în anul universitar 2007-

2008. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Doamna rector, vă rog. 
Doamna rector Doina Frunzăverde: O să încerc pe scurt să vă prezint câteva 

aspecte pe care noi le considerăm importante. Este un an, care pentru universitate a 
însemnat schimbarea conducerii în luna aprilie. Pe parcursul acestui an, pe de-o parte 
putem să ne raportăm la ceea ce a însemnat cifra de şcolarizare pentru anul acesta şi ceea 
ce a însemnat numărul de studenţi la începutul anului universitar, să  putem să evaluăm 
mărimea acestei instituţii în acest moment. Avem 5000 de studenţi şi am început în 
momentul în care a devenit universitate cu 900. La ora actuală avem 5000 de studenţi 
care studiază atât în varianta formă lungă de învăţământ, mai sunt câteva specializări 



 23

care la ora actuală se află în lichidare, cât şi în varianta nouă formă scurtă studii de 
licenţă şi masterat varianta Bologna, masteratul de 2 ani. Facultăţile le cunoaşteţi, sunt 
Facultatea de Inginerie şi Ştiinţe Economice şi Administrative. Avem învăţământul la 
distanţă, o formă care este adaptată necesităţii de formare continuă a oamenilor. Este al 
doilea principiu, care în afară de învăţământul situat pe 3 cicluri, lansează procesul 
Bologna. De asemenea, avem studiile masterale, postuniversitare, care au existat şi 
înainte, al celor care funcţionează în sistem Bologna. Vor mai funcţiona încă, câţiva ani, 
până în momentul în care vom trece complet numai pe studii masterale de tip Bologna, 
şi vor putea fi abordate şi de cei care au pregătirea în forma lungă. În ceea ce priveşte 
specializările noastre masterale, pot în acest moment să vă informez că am trecut la 
Facultatea de Ştiinţe Economice şi Administrative, printr-un proces de evaluare externă. 
Am fost supuşi evaluării ARACIS şi cele 6 specializări pe care le-am propus pentru 
masteratele de tip Bologna, au fost toate evaluate pozitiv. Pentru 3 avem decizia de 
acreditare provizorie, care este până în momentul în care primim acreditarea definitivă 
pentru orice specializare nou înfiinţată, iar pentru 3 dintre ele avem avizul favorabil al 
comisiei de specialitate şi urmează să fie supuse atenţiei votului în consiliu. În ceea ce 
priveşte evoluţia şi dezvoltarea specializărilor pe viitor, pentru că este o problemă pe 
care de multe ori am auzit-o dezbătută şi de persoane care nu sunt neapărat din interiorul 
universităţii, trebuie să vă spun că meseria de cadru didactic universitar, este o meserie 
în sine. Orice specializare pe care o înfiinţăm, trebuie să pornească de la existenţa forţei 
de muncă specializată în acest domeniu şi în principal la existenţa unor persoane care 
pot funcţiona ca şi conferenţiari şi profesori universitari. Ciclul normal de formare a 
unui profesor universitar este de 15 ani, având în vedere performanţele pe care trebuie 
dânsul să le arate, pentru a primi această calitate pe legea nouă. Din acest motiv, orice 
strategie privind dezvoltarea ofertei educaţionale trebuie să pornească de la resursele pe 
care le avem la ora actuală. Pentru anul viitor, pe lângă masteratele de tip Bologna de la 
Inginerie cu care o să venim în primăvara acestui an, ne-am propus să mai dezvoltăm 
încă două specializări la licenţă şi anume, la Inginerie este vorba de specializarea în 
domeniul Ingineriei Mecanice. Ne orientăm spre partea de hidroagregate unde avem un 
centru de cercetare performant. La Facultatea de Ştiinţe Economice şi Administrative, 
probabil că va fi vorba despre Pedagogie Socială. În ceea ce priveşte dezvoltarea bazei 
materiale, aşa cum a fost pentru toate instituţiile de învăţământ preuniversitar, dar şi 
universitar din ţară, am încheiat un an foarte bun. Ne-am dotat, laboratoarele 
Universităţii din Reşiţa, de mult nu mai sunt laboratoarele Institutului de Subingineri, ci 
sunt laboratoare echipate la nivelul anului 2008. De asemenea, am reuşit să modernizăm 
o parte din spaţiile de învăţământ. Avem de gând să continuăm acest proces de 
modernizare a spaţiilor, atât de la sediu principal, cât de asemenea fostul Teatru de Vară, 
care va deveni Casa de Cultură a Studenţilor, dar în principal amfiteatrul mare al 
Universităţii din Reşiţa, în care sper ca peste 2 ani să putem să deschidem anul 
universitar aşa cum se cuvine pentru o instituţie europeană. Pentru practica studenţilor 
am dezvoltat şi am modernizat la Coronini, la Dunăre, o casă de turism, în care tinerii 
noştri de la specializările turism şi marketing îşi vor desfăşura practica. Am avut 
proiecte frumoase pentru investiţii, le-am finalizat în mare parte. Acum mai avem lucrări 
în derulare şi sperăm ca anul viitor să fie măcar la fel de generos cum a fost cel pe care 
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tocmai îl încheiem. În ceea ce priveşte realizările cu care ne mândrim, ele apar în 
anexele pe care le-am prezentat la această situaţie. Sunt realizări pe care le-am obţinut în 
cercetare şi cred că de prea puţine ori, aceste aspecte sunt reliefate când se vorbeşte 
despre Universitatea din Reşiţa. Parcă prea des, se scot în evidenţă aspecte negative. 
Suntem o universitate care ne-am afirmat în domeniul cercetării. Avem după cum aţi 
putut observa, contracte cu industria în valoare de 7 miliarde. Nu cred că este o sumă 
mică, dacă ne raportăm la numărul de cercetători care lucrează în universitate. Pot aici să 
vă informez, că printre succesele foarte importante ale acestui an, se numără şi acela că 
am acreditat după Standardul ISO 17.025 laboratorul pentru studiul materialelor şi 
determinat de durată de viaţă pe hidroagregate. Sunt în ţară laboratoare, nu în acest 
domeniu, pentru că suntem singurii interdisciplinari care am obţinut această acreditare 
europeană, putem elibera certificate europene. În total sunt 5 laboratoare de acest gen, în 
universităţile, bineînţeles mari, din ţară. Deci este o realizare cu care vin astăzi în faţa 
dumneavoastră şi nu este nici un secret pentru nimeni, este şi o realizare a colectivului 
de cercetare din care fac parte. De asemenea, avem contracte de cercetare. Aveţi un tabel 
care se referă la granturi, sunt contracte finalizate din programe de cercetare de 
Ministerul Educaţiei. Aici avem 57 de miliarde din nou şi pentru o universitate de 
mărimea noastră nu cred că este o realizare de care trebuie să ne fie ruşine, ba 
dimpotrivă. Am adus bani şi pe programe europene, desigur nu la acest nivel, se poate 
vedea anexa care se referă la programele europene. Am adus 800 de mii de euro pe 
programe în special transfrontaliere şi în jur de 100 de mii de euro pentru programele de 
mobilităţi ale studenţilor şi cadrelor didactice. În acest domeniu pe care îl considerăm 
deosebit de important, dezvoltarea dimensiunii europene a învăţământului superior, este 
desigur un concept al procesului Bologna, pe care l-aţi mai auzit. Din punctul nostru de 
vedere are foarte mult conţinut şi considerăm că numai într-un schimb de experienţă şi 
de informaţie permanentă cu universităţile din lume, putem să ne dezvoltăm aşa cum se 
cuvine universităţii noastre. În domeniul relaţiilor internaţionale dezvoltăm ceea ce 
există şi avem intenţia să realizăm şi parteneriate noi. Cam acestea sunt realizările pe 
care am încercat să le sintetizez cât mai pe scurt. Ele sunt prezentate mai amplu în 
materialul cu care am venit în faţa Consiliului Judeţean. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Mulţumesc. Şi Reşiţa a dat primii 
doctori! 

Doamna rector Doina Frunzăverde: Da. Reşiţa a dat anul acesta 3 doctori. Toţi 3 
au fost avizaţi la Bucureşti. Lucrările dânşilor, tezele de doctorat au fost apreciate ca 
fiind foarte bune. Este o realizare care de asemenea ne bucură! Şcoala doctorală a 
început să funcţioneze. La anul avem de gând să mai deschidem în 4 domenii, două 
pentru ştiinţe economice şi două la inginerie, şcoala doctorală la Reşiţa şi de ce nu şi 
pentru teologie. Este o ambiţie care sper să putem să o realizăm. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Una din realizări se află în sala asta. 
Domnul consilier Cotarcea Haralambie: Cine este? 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Domnul doctor Poneţchi. Dacă sunt 

întrebări? Nu sunt. 
* 

Se trece la discutarea punctului 23  al ordinii de zi şi anume: 
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23.Informare privind activitatea desfăşurată de Autoritatea Teritorială de Ordine 
Publică Caraş-Severin, în perioada iulie-decembrie 2008. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este o activitate girată de Consiliul 
Judeţean, administrată de Consiliul Judeţean şi ca atare cunoscută pe larg, pentru că noi 
asigurăm preşedinţia acestei autorităţi. Aş putea spune un lucru şi cred că şi domnul 
prefect care este aici de faţă este de acord cu mine. În general, despre acest domeniu, 
cred că din punct de vedere al ordinii publice, al combaterii fenomenului infracţional,  
Caraş-Severin este printre judeţele liniştite ale ţării, cu indici realizaţi, aflat la capitolul 
indici pe primele locuri din ţară. 

* 
Se trece la discutarea punctului 24  al ordinii de zi şi anume: 
24.Prezentarea Planului Strategic al Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică 

Caraş-Severin, pe anul 2009. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Este un document din interiorul 

Consiliului Judeţean, de asemenea. Îl aveţi în faţă, dacă sunt observaţii aici? Practic 
colegii noştri îl realizează. Supun la vot planul. Dacă la Planul Strategic al Autorităţii de 
Ordine Publică aveţi observaţii?  Cine este „pentru”? Abţineri? Împotriviri? Nu sunt. 

* 
Se trece la discutarea punctului 25  al ordinii de zi şi anume:  
25.Analiza activităţii de protecţie civilă pe anul 2008. 
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Vă rog să faceţi o prezentare pe scurt. 
Doamna invitat Corina Braje: Sunt maior Corina Braje, locţiitorul şefului 

Protecţiei Civile, din cadrul  Inspecţiei de Prevenire a Inspectoratului pentru Situaţii de 
Urgenţă  Semenic Caraş-Severin. Noi am încercat să realizăm misiunile principale ale 
protecţiei civile, care sunt în primul rând protecţia populaţiei, protecţia mediului şi 
protecţia mijloacelor materiale. Activităţile executate de către Serviciul de Protecţie 
Civilă s-a desfăşurat conform planului anual pe 2008, aprobat de inspectorul şef. În anul 
2008 s-au executat controale, finalizate prin 176 procese-verbale de control. Am 
desfăşurat exerciţii de protecţie civilă prin care s-a încercat o mai bună acţiune a 
oamenilor, a voluntarilor, a serviciilor voluntare şi private pentru situaţii de urgenţă. Am 
participat în cadrul Comisiei de verificare a măsurilor de prevenire şi limitare a 
inundaţiilor, împreună cu reprezentanţi ai Apelor Române, Agenţiei de Protecţia 
Mediului. Am acordat asistenţă de specialitate pentru întocmirea planului de acoperire a 
riscurilor. Astfel că din 76 de localităţi, 8 oraşe, respectiv 69 de comune, am reuşit să 
avem la ora actuală 72. Deşi ne-am deplasat, am făcut centre de instruire şi acordare a 
asistenţei, 5 localităţi din păcate nu au colaborat cum ne-am fi dorit. Am executat 
controale tematice, urmărindu-se încadrarea inspectorilor de protecţie civilă şi a şefului 
serviciilor pentru situaţii de urgenţă, la localităţi. În timpul anului am avizat 27 de 
transporturi de deşeuri periculoase, ceea ce înseamnă un număr de 892 de transporturi, 
dar din păcate la nivel de judeţ nu stăm tocmai bine, pentru că deţinătorii de deşeuri nu 
ne comunică fiecare transport care urmează să-l efectueze. Aceasta implică 
intensificarea controalelor efectuate de noi. Privind activitatea de informare şi educare 
preventivă a populaţiei şi a diferitelor categorii socio-profesionale în domeniul protecţiei 
civile, am mediatizat periodic informaţii de interes public. Materialele pe care le-am 
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abordat au făcut referire la activităţile de asanare a muniţiilor rămase neexplodate, 
desfăşurarea  exerciţiilor de protecţie civilă şi modul de comportare a populaţiei în 
situaţii de urgenţă. În ceea ce priveşte activitatea de înştiinţare şi alarmare, la nivelul 
judeţului nostru, putem spune că sistemul de alarmare electric este învechit. Se impune 
înlocuirea acestuia cu un sistem electronic de alarmare. La ora actuală, 8 comune nu 
dispun de sirene. Pot să le nominalizez: Brebu Nou, Cornea, Lăpuşnicu Mare, Naidăş, 
Pojejena, Socol, Şopotu Nou şi Ticvaniu Mare. Privind asigurarea protecţiei prin 
adăpostire, în judeţ se asigură adăpostirea prin 923 de adăposturi şi subsoluri, ceea ce 
înseamnă 40,66% din necesarul de adăpostit. Adăposturile aflate în administraţia unor 
Consiliilor Locale sunt neoperative, inundate, cu instalaţiile de filtroventilaţie, electrice, 
grupuri sanitare incomplete. La nivelul tuturor localităţilor am remarcat că mijloacele de 
protecţie individuală nu sunt asigurate în raport cu numărul populaţiei, iar cele existente 
în stoc, în proporţie de 90% sunt depăşite. Privind activitatea de asanare, încă se mai 
găsesc muniţii pe teritoriul judeţului nostru, astfel că în anul 2008 au fost asanate 116 
bucăţi muniţie de diferite calibre, ceea ce înseamnă 49 de misiuni. S-au instruit 
operatorii economici care colectează fierul vechi, privind modul de comportare la 
descoperirea muniţiei neexplodate. Sunt şi aspecte pozitive. În urma controalelor 
executate de colegii mei în cadrul inspecţiei de prevenire, ne bucurăm că am reuşit în 
anul care a trecut, să avem înfiinţate servicii voluntare la toate cele 77 de localităţi. A 
crescut ponderea şefilor de servicii voluntare angajaţi, în detrimentul celor desemnaţi de 
primar, preocuparea şefilor de servicii noi încadraţi pentru acumularea şi asimilarea 
cunoştinţelor necesare postului. La unele servicii voluntare se constată completarea 
dotării, şi-au cumpărat autospeciale şi utilaje de stingere, la Reşiţa, Băile Herculane, 
Brebu Nou, Anina, Slatina Timiş, Brebu, Berlişte. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Mulţumesc. Întrebări dacă sunt? Cu 
privire la inundaţii, vreau să vă ofer o statistică, care cred că ar trebui promovată de 
consilierii judeţeni. Votul pe care îl avem fiecare în spate, ne acreditează în acest sens. 
În urma inundaţiilor din 2005, în Caraş-Severin se derulează lucrări de amenajare 
hidrotehnică şi a cursului de râu, de 32 de milioane de euro. Bani care se derulează în 
urma intervenţiilor Consiliului Judeţean, pe parcursul anilor 2005-2006 şi a reproiectării 
sistemului de amenajare hidrotehnică pe Bîrzava, pe Timiş şi pe Bistra. Ce vedeţi, nu are 
nici o legătură cu nici o primărie. Sunt fonduri derulate prin Apele Române pe baza 
reproiectării sistemului de reamenajare hidrotehnică a cursurilor de râu în Caraş-Severin, 
pe parcursul anilor 2005 şi 2006. Ele au început să se deruleze din 2007, 32 de milioane 
de euro. Am spus aceasta pentru că doamna maior vorbea de inundaţii. 

Doamna invitat Corina Braje: Dacă îmi permiteţi, aş mai adăuga ceva la 
inundaţii. Primăriile sunt obligate ca la afişier să afişeze zonele de inundaţii. Aici ne-am 
confruntat cu destul de multe neconformităţi şi cred că s-ar putea face ceva. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Bun. 
* 

Se trece la discutarea punctului 26  al ordinii de zi şi anume:  
26.Analiza modului în care sunt îndeplinite sarcinile ce revin administraţiei 

publice judeţene pe linia pregătirii economiei naţionale şi teritoriul pentru apărare şi 
stabilirea măsurilor ce se impun. 
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Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă aici sunt observaţii? Nu sunt. 
Părerea mea este că anul viitor vom avea o altă lege privind pregătirea economiei şi a  
teritoriului pentru apărare şi se tot vorbeşte de treaba aceasta. Oricum domnul locotenent 
colonel îşi face datoria.  

* 
Se trece la discutarea punctului 27  al ordinii de zi şi anume:  
27.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a judeţului Caraş-Severin la 

reuniunea grupului de lucru pe turism din cadrul Euroregiunii DKMT, ce a avut loc la 
Szeged, Ungaria în data de 24 noiembrie 2008. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă aici sunt observaţii? Nu sunt. 
* 

Se trece la discutarea punctului 28  al ordinii de zi şi anume:  
28.Informare cu privire la participarea unei delegaţii a Consiliului Judeţean Caraş-

Severin la a 23-a ediţia a expoziţiei internaţionale Pollutec, ce a avut loc la Lyon, Franţa, 
în perioada 2-5 decembrie 2008. 

Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă aici sunt observaţii? Nu sunt. 
* 

Se trece la discutarea punctului 29  al ordinii de zi şi anume:  
29. Întrebări. Interpelări.  
Domnul preşedinte Sorin Frunzăverde: Dacă sunt interpelări? Nu sunt.  
Doamna consilier, domnilor consilieri, eu vă mulţumesc pentru modul în care am 

colaborat în perioada de când am preluat mandatul. A fost pentru noi, pentru Consiliul 
Judeţean, o perioadă dificilă, pentru că bugetarea Consiliului Judeţean de la nivel central 
a fost una foarte proastă. A fost o perioadă în care ne-am bazat pe un plus de 80 de 
miliarde de lei obţinuţi pe plan local, din taxe şi impozite locale, din contribuţii locale, 
ceea ce ne-a ajutat foarte mult. În final, ne-a ajutat foarte mult faptul că, trebuie să spun, 
dumneavoastră, fiecare aţi înţeles că nu sunteţi consilieri judeţeni care reprezintă un oraş 
sau o comună, sunteţi de fapt consilieri judeţeni care reprezentaţi judeţul Caraş-Severin 
şi interesele în ansamblu ale judeţului. Sigur, nu sunt cu un scop în sine, interesele în 
ansamblu ale Consiliului Judeţean sunt conexe într-un parteneriat firesc cu cele ale 
Consiliilor Locale, dar având o identitate foarte clară. Îi mulţumesc domnului prefect 
pentru că a colaborat cu noi în această perioadă, aş spune foarte bine. Am fost cu 
adevărat două puteri locale complementare.  

Permiteţi-mi să vă urez în final, un „Crăciun Fericit” şi un an 2009 mai bun, mai 
ferit de rele şi alături de Dumnezeu! 

Ordinea de zi fiind epuizată, şedinţa se încheie. 
 
 

         P R E Ş E D I N T E,                                     SECRETARUL JUDEŢULUI, 
 

   dr. ing. Sorin Frunzăverde                                               dr. jr.  Ion Imbrescu 
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